
Dialogturne’ på landsbygden våren 2020 – Minnesanteckningar 

Ekeby bygdegård 22 jan. 

18 personer – allmänhet, föreningar och företagare deltog 

 
1. Hur kan vi tillsammans förbättra förutsättningarna för boende och företagande (service, 

infrastruktur och kommunikationer)? 

Samtalsledare: Jacob Spangenberg 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Önskemål om mer byggbar mark med VA-anslutning 
• Ökad tydlighet från kommunen vilka erbjudanden om mark som finns 
• Fler industritomter – varför så svårt? 
• Att Ekebyskolan finns kvar – möjliggöra för barn som bor i Alunda att välja Ekeby skola 
• Anropsstyrd trafik och skapa samåkningsappar (facebook) 
• Fiberutbyggnaden måste ta fart på landsbygden 
• Vikten av att handla lokalt i Alunda, ICA mm 

 
2. Hur kan vi utveckla besöksnäringen och få fler besökare/turister som kommer till oss? 

Samtalsledare: Tomas Bendiksen 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Fiber – en förutsättning i Ekebyområdet 
• De attraktioner som finns i området behöver tydliggöras ex vandringleder och rastställen vid 

sjön Vällen 
• Myndigheter och regelverk – hjälpa istället för att stjälpa 
• Svårighet att få besökare att förstå villkor på landsbygden 
• Roslagscupen – viktigt arrangemang 

 

3. Hur kan vi samverka mer mellan stad/tätort och landsbygd? 

Samtalsledare: Margareta Widén-Berggren 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Fokusera verksamheterna på respektive ort, ex satsa på inflyttning och husbyggen i Alunda 
och Österbybruk, Östhammar, handel och turism, Öregrund turism, Gimo idrottscenter 

• Upphandlingar måste skötas bättre av kommunen, bör gynna de lokala företagen 
• Ekebyskolan kvar! Erbjuda elever i Alunda att gå i Ekebyskolan 
• Pendlarparkering i Alunda med elbilsladdare 
• Närodlat måste gynnas i upphandlingar från kommunen 
• Hyreslägenheter på landsbygden behövs 

 

 



4. Hur kan vi tillsammans med de ideella krafterna stödja lokala initiativ? 

Samtalsledare: Lisa Norén 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Ekebyskolan viktig att bevara 
• Utnyttja lokala förutsättningar – ex som man gör med turism i Öregrund 
• Mer spridning av ekonomiskt stöd till det idella 
• Bidragsanställningar för att få hjälp att underhålla föreningarnas lokaler mm ex, kassör 
• Tillgänglig kommun – enkel väg in – snabb respons 
• Rådgivning i myndighetsfrågor 
• Hjälp från kommunen att söka pengar och administrera ex Leader, gärna en ”föreningslots”. 

Denna funktion bör ha en uppsökande verksamhet 

 

Vad många tar upp under mötet och som är gemensamt: 

• Bevara Ekebyskolan och få elever från Alunda att söka till Ekeby, bussa elever 
• Vikten av fiberutbyggnaden på landsbygden 
• Anropsstyrd kollektivtrafik 
• Pendlarparkering i Alunda med elstolpar, samåkningsappar 
• Fler byggbara tomter med VA-anslutning 
• Regelverken och kontakterna med kommunen som måste bli enklare och bättre 
• Upphandlingar – att kommunen prioriterar närodlat och gynnar de lokala företagen 

 

Personer som var med på mötet från Östhammars kommun: 

Politiker: 

1. Kommunalrådet Jacob Spangenberg (c) 
2. Kommunalrådet Margareta Widén-Berggren (s) 
3. Tomas Bendiksen (s) - Ordförande i Samhällsbyggnadsnämnden 
4. Josefine Nilsson (s) - Ordförande i Barn- och Utbildningsnämnden 
5. Lisa Norén (s) – Ordförande i Socialnämnden 
6. Jonas Lennström (s)– Ordförande i Kultur- och Fritidsnämnden 

Tjänstepersoner: 

1. Peter Nyberg – Kommundirektör 
2. Stefan Edelsvärd – EU-samordnare o projektledare för dialogturnén 2020 
3. Anna Bergsten – Utredare - Slutförvarsenheten 

 

Anteckningar av Stefan Edelsvärd 


